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Ο Υπουργός Ανάπτυξης  κ. Χρήστος Φώλιας  χαιρέτισε τη συνάντηση εργασίας 
της  Ειδικής  Γραμματείας  Ανταγωνιστικότητας  με  θέμα  «Ολοκλήρωση  Έργων 
ΕΠΑΝ»,  παρουσία  του  Γενικού  Γραμματέα  του  Υπουργείου  Ανάπτυξης  κ. 
Κωνσταντίνου  Μουσουρούλη,  του  νέου  Γενικού  Γραμματέα  Έρευνας  & 
Τεχνολογίας  κ.  Φίλιππου  Τσαλίδη  και  του  Ειδικού  Γραμματέα  για  την 
Ανταγωνιστικότητα κ. Ελευθέριου Σταυρόπουλου:

Ο Υπουργός Ανάπτυξης σημείωσε, κατά το χαιρετισμό του:

«Σας καλωσορίζω όλους στην ετήσια συνάντηση της ΕΥΔ-ΕΠΑΕ  με τους τελικούς 
δικαιούχους του Προγράμματος. Συνάντηση που πλέον μπορεί να προσδιοριστεί 
ως  «θεσμός»,  αφού  πραγματοποιείται   κάθε  χρόνο  από  το  2004  και  εφεξής. 
Ωστόσο, η σημερινή πρόσκληση έχει  το ιδιαίτερο χαρακτηριστικό να αφορά στο 
τελευταίο έτος υλοποίησης του ΚΠΣ και επιλεξιμότητας των δαπανών. Γι’ αυτό οι 
υποχρεώσεις μας είναι και αυξημένες και επείγουσες.  

Θα  ήθελα  κατ’  αρχάς,  να  σας  ευχαριστήσω  όλους  για  την  προσπάθεια  που 
καταβάλατε αυτά τα χρόνια, ώστε να φθάσουμε σήμερα σε ένα καλό αποτέλεσμα. 
Κι επειδή το καλό πρέπει να λέγεται και να αναγνωρίζεται,  έχει αξία να τονιστεί η 
θεαματική  πρόοδος  του   ΕΠΑΝ,  όχι  μόνο  από  τη  σκοπιά  του  ποσοστού  της 
απορρόφησης, το οποίο έχει φθάσει το 84% και είναι βέβαια εξαιρετικά σημαντικό, 
αλλά κυρίως σε σχέση με τα αναπτυξιακά αποτελέσματα που έχουν επιτευχθεί, 
έτσι όπως απεικονίζονται μέσα από τους δείκτες του Προγράμματος. 

Θα αναφερθώ επιλεκτικά μόνον σε ορισμένους σημαντικούς – κατά την άποψή μου 
– δείκτες που δείχνουν καθαρά πως οι πόροι που επενδύθηκαν έπιασαν τόπο και 
αποδίδουν χειροπιαστά  οφέλη.  Περαιτέρω αναλυτική  παρουσίαση θα κάνει  στη 
συνέχεια ο Ειδικός Γραμματέας. 

 Όσον  αφορά  στη  Βελτίωση  Επιχειρηματικού  Περιβάλλοντος  &  Στήριξη  και 
ενθάρρυνση της Επιχειρηματικότητας 
• Ιδρύθηκαν 13 Κέντρα Επιχειρηματικής & Τεχνολογικής Ανάπτυξης και 53 

Κέντρα Υποδοχής Επενδυτών
• Ιδρύθηκε και λειτουργεί το ΤΕΜΠΜΕ Α.Ε.
• Αναβαθμίστηκαν 7 ΒΙΠΕ εθνικής εμβέλειας 
• 23.000  επιχειρήσεις  (κυρίως  ΜΜΕ)  εκσυγχρονίσθηκαν  οργανωτικά  και 

τεχνολογικά
• ιδρύθηκαν 6.000 νέες επιχειρήσεις από ειδικές ομάδες πληθυσμού
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• ενισχύθηκαν 500 επιχειρήσεις στον ενεργειακό τομέα (ΑΠΕ, εξοικονόμησης 
κλπ.)

• Πραγματοποιήθηκαν 22 επενδύσεις ειδικής τουριστικής υποδομής και 4.900 
τουριστικές επιχειρήσεις αναβαθμίσθηκαν

 Σε ότι αφορά την Τεχνολογική Καινοτομία και Έρευνα
• 69 έργα εκσυγχρονισμού ερευνητικών κέντρων
• 35 spin off επιχειρήσεις
• 5 Περιφερειακοί Πόλοι Καινοτομίας
• Cluster Μικροηλεκτρονικής 
• Προπαρασκευαστικές ενέργειες για τη Ζώνη Καινοτομίας Θεσσαλονίκης 

 Στον τομέα της  Ενέργειας
• κατασκευάσθηκαν: 

 220 χλμ. δικτύου διανομής μέσης και χαμηλής πίεσης για βιομηχανικούς 
καταναλωτές 

 ο ελληνοτουρκικός αγωγός φυσικού αερίου
 αγωγός 52 χλμ. για τροφοδοσία του Αεροδρομίου των Σπάτων

• αναβαθμίστηκε ο σταθμός LNG της Ρεβυθούσας
• υποστηρίζεται η οργάνωση και η λειτουργία των ΔΕΣΜΗΕ και ΡΑΕ

 Για την Ενίσχυση Ανθρώπινου Δυναμικού (ΕΚΤ)
• Υλοποιήθηκαν  δράσεις  που  επενδύουν  στο  Ανθρώπινο  Δυναμικό, 

συμβάλλοντας  στην  αύξηση  της  απασχόλησης,  του  επιχειρηματικού 
πνεύματος, της ικανότητας προσαρμογής και της ισότητας των ευκαιριών. Ο 
αριθμός  ωφελουμένων  στον  τουρισμό  είναι  35.000,  στη  Βιομηχανία/ 
Εμπόριο φτάνει τις 65.300 και στην Έρευνα & Τεχνολογία τους   5.130

Θέλω να υπογραμμίσω ότι πετύχαμε πρόσθετη ωφέλεια της Δημόσιας Διοίκησης 
και  του  ευρύτερου  Δημόσιου  Τομέα  με  την  θέσπιση  και  λειτουργία  αξιόπιστων 
Συστημάτων Διαχείρισης και Ελέγχου των συγχρηματοδοτούμενων από την Ε.Ε. 
παρεμβάσεων.  Αυτό  είχε  ως  αποτέλεσμα  τη  βελτίωση  της  ποιότητας  των 
παραγόμενων  έργων  και  υπηρεσιών,  με  θετική  συμβολή  στην  ενίσχυση  της 
ελληνικής ανταγωνιστικότητας. 

Αυτή η συμβολή θα αποτελέσει μάλιστα και αντικείμενο ειδικής μελέτης αποτίμησης 
που θα ανατεθεί μετά την ολοκλήρωση του Προγράμματος. Ήδη η ΕΥΔ – ΕΠΑΕ 
πρόκειται να αναθέσει άμεσα μελέτη για την εκτίμηση τόσο του αριθμού των νέων 
θέσεων εργασίας που δημιούργησε το ΕΠΑΝ κατά την υλοποίησή του όσο και του 
αριθμού των μονίμων θέσεων εργασίας που θα διατηρηθούν μετά την ολοκλήρωσή 
του. 

Η αποστολή που πρέπει να ολοκληρώσουμε επιτυχώς έως το τέλος του έτους είναι 
δύσκολη και απαιτητική.  Σήμερα έχουμε μια καλή ευκαιρία να συζητήσουμε το τι 
πρέπει να γίνει και να ιεραρχηθούν οι αναγκαίες προτεραιότητες. 

Περιορίζομαι να αναφερθώ συνοπτικά στα δύο σημαντικά ζητούμενα:
α. Παραγωγή  λειτουργικών  έργων:  ολοκλήρωση  φυσικού  και  οικονομικού 

αντικειμένου έως 31/12/08
β. Μείωση της ονομαστικής υπερδέσμευση στο 5%,  κατά μέγιστο. 
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Ο στόχος μας είναι σαφής και ξεκάθαρος:  
Να μην απαιτηθεί ούτε ένα επιπλέον ευρώ από τους εθνικούς πόρους ! 

      Για να πετύχουμε αυτό το στόχο, οφείλουν όλοι οι φορείς να βάλουν τα δυνατά 
τους. Να εντείνουν τις προσπάθειές τους και όπου είναι απαραίτητο να γίνουν οι 
αναγκαίοι επανασχεδιασμοί.  Σίγουρα πρέπει να επικεντρωθούν οι προσπάθειες:

 στην  παρακολούθηση  και  στις  πιστοποιήσεις,  κάτι  που  πιθανόν  να 
απαιτήσει προσωρινές ανακατανομές του προσωπικού σας

 στην  ολοκλήρωση  των  πληρωμών  έως  31/12/08,  κάτι  που  πιθανόν  να 
απαιτήσει ενίσχυση των οικονομικών υπηρεσιών

 στην άμεση ολοκλήρωση των έργων, κάτι που πιθανόν να απαιτήσει αλλαγή 
του προγραμματισμού σας, όπως για παράδειγμα  επίσπευση από τη ΔΕΗ 
των έργων σύνδεσης μονάδων ΑΠΕ με το Δίκτυο (Δράσεις 2.1.3 και 6.5.1)

• Στην πορεία του ΕΠΑΝ έως σήμερα έχουμε αποδείξει ότι με την αφοσίωση και τη 
σκληρή δουλειά πετυχαίνουμε τους στόχους μας. Πιστεύω ότι  έγινε μια σοβαρή 
και υπεύθυνη δουλειά από τις υπηρεσίες του Υπουργείου, τη διαχειριστική αρχή 
και  τους  τελικούς  δικαιούχους  στη  κατεύθυνση  της  επιτάχυνσης  της 
απορρόφησης. Με το ίδιο  πνεύμα πρέπει να συνεχίσουμε  μέχρι και το τελευταίο 
λεπτό της ολοκλήρωσής του. 

Θεωρώ ότι και μέσα από τη σημερινή συνάντηση θα βγουν χρήσιμες κατευθυντήριες 
γραμμές  ώστε  να  προσπαθήσουμε  για  να  πετύχουμε  ακόμη  περισσότερα.  Είναι 
πολύ  σημαντικό  για  την  επιχειρηματικότητα,  για  την  ανταγωνιστικότητα,  για  την 
εθνική οικονομία στο σύνολό της, το τελικό αποτέλεσμα όταν έρθει  η στιγμή «να 
κάνουμε  ταμείο»,  να  έχει  θετικό  πρόσημο.  Θα  είναι  ταυτόχρονα  και  μια  μεγάλη 
δικαίωση  των  κόπων  και  των  φιλότιμων  προσπαθειών  που  τόσοι  παραγωγικοί 
άνθρωποι κατέβαλαν με όραμα και μεράκι αυτά τα χρόνια.»
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